
Zápis č. 3/2023-2024 z porady vedoucích kateder a ústavů

dne 12. 12. 2023, 12.00 hodin

Přítomni: dle prezenční listiny

Omluveni: dr. Dobrovolná, prof. Kosař (zástup)

Plánované body porady:

1. Příprava akreditace 2028

2. Proces konzultací k vytíženosti

3. Různé

Děkan přivítal přítomné na poslední poradě v kalendářním roce a ubezpečil, že program nebude
časově rozsáhlý.

1. Příprava akreditace 2028

Proděkan Sehnálek v úvodu uvedl, že podobu studijního plánu připravuje a komunikuje se
všemi zapojenými skupinami, a že ve své práci navázal na činnost první a druhé pracovní
komise. Sdělil, že pro inspiraci, pokud jde o obsah, vycházel ze dvou zdrojů, jednak z výuky
práva v Rakousku, kde je podobná právní kultura a se kterým nás pojí určitá „masovost“ výuky,
dále se inspiroval výukou práva na nejprestižnějších britských univerzitách, zvláště Oxfordské.
Proděkan přítomné vedoucí seznámil se svým záměrem koncentrovat povinnou výuku do
prvních 7 semestrů studia, přičemž 3 závěrečné semestry by měly sloužit k profilaci studenta.
Studentům by tím mělo být umožněno vybrat si oborově nebo tematicky zaměřené profilové
předměty. Výuka se předpokládá standardní, rozvrhovaná do každého týdne, včetně běžných
výukových jednotek - seminář, přednáška, zkouška aj. – dle potřeb kateder a garantů předmětů.
Tyto otázky teprve budou diskutovány. Požádal též vedoucí kateder, aby promysleli profilace,
které by jejich pracoviště mohly studentům nabídnout. Počítá se 4 velkými povinně volitelnými
předměty, které budou studenty voleny jako jeden celek. Vedle toho budou studenti volit z
dalších PVP, předpokládá tedy zachování stávající nabídky již existujících PVP vedle nově
vytvořených profilací. Konečná podoba by měla být dojednána do konce ledna 2024, poprosil
proto vedoucí, aby v tomto termínu navrhnuli možné podoby profilací, které by jejich katedry
byly schopny do nového studijního plánu nabídnout. Dále poukázal na další otevřenou otázku,
kterou je závěr studia. K tomu, že předchozí komise navrhnuly zavedení blokových zkoušek, a
to za účelem posílení mezioborového vnímání práva, proděkan seznámil s možným řešením.
Součástí studijního plánu budou 2 předměty vyučované formou kombinace samostudia a
hromadných konzultací, jejichž primárním účelem nebude výuka nové látky, ale mezioborové a
kontextové připomenutí látky již probrané (repetitorium soukromého práva a repetitorium
veřejného práva). Předměty by byly založené zvláště na samostudiu studenta a hromadných
konzultacích a vyučovaly by se v 8. a 9. semestru. Zkoušení v nich by mělo mít průběžný a
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formativní charakter. Dále hovořil o dvou možných řešeních SZZk. První možnost by byla
zachovat dosavadní podobu, kde probíhá sumativní hodnocení z několika studentem vybraných
předmětů. Oproti stávajícímu stavu by ale byla posílena volitelnost – student by si mohl zvolit
jakoukoliv kombinaci těchto předmětů. Zároveň by došlo k rozšíření nabídky tak, aby
reflektovala současné potřeby absolventů (kupř. nová oblast zkoušení – Právo ICT). Druhou
možnost představuje diplomová práce, rozprava k ní a vyzkoušení z oboru diplomové práce.
Sám uvedl, že preferuje první variantu, jelikož umožňuje vyšší profilaci a lepší přípravu studenta
na jeho budoucí kariéru, zároveň se mu jeví jako odolnější v čase. Plán je vytvářen pro
vzdálené časové období (první diplomové práce cca v roce 2032), je proto otázkou, jakou roli v
té době diplomové práce s ohledem na rozvoj generativních AI budou mít. V závěru poděkoval
všem, kteří k podobě studijního plánu přispěli. Přislíbil, jakmile bude další nový materiál, předá k
seznámení dle zavedeného postupu. V následné diskusi doc. Tauchen ocenil transparentnost a
přístupnost dokumentů. Děkan také poděkoval všem za spolupráci. Upozornil na nezbytnost se
přizpůsobit moderním trendům.

2. Vytíženost

Děkan sdělil, že kolegium se zaměřilo na zjednodušení systému vytíženosti. Shrnul, že po
proběhlých rozpravách se kolegium shodlo na stanovení minimálních výukových standardů a
návrhu bodového hodnocení. Cílem aktuálně probíhajících prací je zjednodušení systému, které
bude přehledné, nejedná se o nic příliš zatěžujícího, vychází z reálných dat.

Systém bude rozdělený do 3 částí - pedagogickou (vychází z aktuálního stavu a rozsahu
výuky), dále na část vědní (s přihlédnutím ke specifikům právní vědy) a třetí část bude
obsahovat společenskou roli PrF. Do konce roku by měl být připravený základní návrh, na
počátku příštího roku proběhne představení a projednání s vedoucími kateder. V části vědecké
probíhá intenzivní spolupráce s doc. Zbíralem. Vše bude konzultováno jak individuálně, tak i na
PVK (obdobný systém jako u přípravy magisterského programu). Prod. Tomášková doplnila, že
vypíše dostatek konzultačních hodin a bude se snažit najít shodu. Bude s jednotlivými
vedoucími diskutovat pedagogickou a společenskou část a s doc. Zbíralem vědu.

Při této příležitosti doc. Koukal požádal o seminář nebo konzultaci s prod. Zbíralem, týkající se
publikační strategie, požadovaných výsledků, zapojování do projektů apod. Doc. Koukal uvedl,
že zvláště mladí kolegové se ptají, jak se zapojovat do projektů, kam směřovat publikační
výstupy, sdílení informací, co se od akademiků v této oblasti očekává. Děkan ocenil podnět a
seminář přislíbil zorganizovat. V závěru zazněly otázky k této problematice, připomínky k
opatrnosti v pedagogické části.

3. Různé

Děkan avizoval v nejbližších dnech vydání prohlášení Asociace právnických fakult, které jsme
členem, které se týká nespokojenosti s financováním vysokých škol.

Pozval osobně všechny zaměstnance na vánoční večírek dne 14/12/23 od 15 hodin v místnosti
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109.

Tajemnice poprosila vedoucí o předání informace na svých pracovištích, aby všichni provedli
kontrolu odevzdání faktur, vyúčtování cest a dalších dokladů do konce týdne. Uvedla, že pokud
budou cestovat i příští týden, bude třeba zajistit administraci cestovních příkazů obratem.

Proděkan Sehnálek předal informaci, že se připravuje předmětová anketa. Poprosil proto o
vyčištění karet předmětů o ty akademiky, kteří v daných předmětech nepůsobili. Pro studenty
bude snazší anketu vyplnit a velmi se tím ulehčí práce garantů předmětů, vedoucích kateder,
garantů programů i proděkanům při vyhodnocování ankety.

Děkan poděkoval za spolupráci, popřál krásný zbytek adventu, klidné svátky. Další PVK je
naplánována na 30. ledna 2024.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 12. prosince 2023
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